
Valné zhromaždenie ACE 2011-11-25/26 
 
Valné zhromaždenie sa konalo v Bruseli. 
 
Valného zhromaždenia sa zúčastnili Martin Drahovský a Peter Beňuška. 
 
Aj keď sa na začiatku ostatného valného zhromaždenia ACE  konali voľby do výkonného 
predstavenstva  na dvojročné obdobie 2012 – 2013, ďalšie rokovania mali veľmi pragmatický 
a praktický charakter.  
Do funkcie prezidentky ACE bola znovuzvolená Selma Harrington z Írska– pôvodom zo Sarajeva. 
Ostatní zvolení členovia výkonného predstavenstva: 
Viceprezident – Lionel Dunet - Francúzsko 
Wolfgang Haack – Nemecko 
Michel De Keyser – Belgicko 
Pierre Henri Schmutz – Švajčiarsko 
Ostatní členovia výkonného výboru  
- Pawel Kobylanski – Poľsko 
- Konstantinos Belibassakis – Grécko 
- Mauro Latini – Taliansko 
- Christos Savva – Cyprus 
- Matjaz Durjava – Slovinsko 
- Nicholas Galabov - Bulharsko 
Pozitívom volieb na začiatku rokovania je ukončenie všetkých volebných „kortešovačiek“ ešte pred 
rokovaním – ktoré tak môže byť pragmatické. Rokovanie sa tak môže sústrediť na budúce kroky 
a pripomienky sú adresné k už novozvoleným reprezentantom stavovskej organizácie.   
 
Rokovanie však bolo mimoriadne aj potvrdením – schválením výberu kandidáta na post generálneho 
sekretára ACE.  Po odchode Alaina Sagna, ktorý viedol ACE od jej začiatku, rokovania s jeho 
prirodzeným nástupcom Adrianom Joyceom neviedli k zmluvnému vzťahu. Na základe výberového 
konania bol do funkcie generálneho sekretára potvrdený valným zhromaždením Ian Pritchard 
z Veľkej Británie, človek pohybujúci sa v architektonickej legislatíve dlhé obdobie a pôsobiaci 
v minulosti aj ako jeden z právnych poradcov Medzinárodnej únie architektov.  
 
Povinnou súčasťou každého valného zhromaždenia sú - a aj v tomto prípade boli  
- otázky rozpočtu a budúcich príspevkov členských štátov - predložil  Christos Savva – pokladník 
ACE. 
ACE zvýšilo príspevky vzhľadom na inflačné trendy a aj na dohodnutú matricu platby a zároveň 
ponecháva vytvorený fond solidarity. Fond solidarity bol vytvorený v ACE na základe iniciatívy 
členských krajín – Nemecka a Francúzska – pre krytie veľmi mimoriadnych finančných situácií 
členských štátov vis-a-vis ACE. Fond solidarity je napĺňaný samostatnými dobrovoľnými príspevkami 
a nie z prebytku prípadného momentálneho rozpočtu.  
-zmeny štatútu,  boli na základe diskusie odsunuté na ďalšie valné zhromaždenie.  
 
Rokovanie druhého a tretieho poldňa sa venovalo otázkam: 

- Lobing ACE.  
ACE je z určitej časti lobistická organizácia a taktika aj stratégia a spôsoby aj efektivita lobingu 
boli predmetom samostatného seminára o ktorom správu predniesla prezidentka Selma 
Harrington. 

- Tematická oblasť 1 – Prístup k profesii: 
Direktíva o profesijnej kvalifikácii (PQD) je v závere prípravnej fázy a niekoľko rokovaní bolo 
na túto tému s reprezentantmi EU. Direktíva stále nie je v Európskom parlamente. 
Komisia EU vnútorného trhu a ochrany spotrebiteľa (IMCO). Nebezpečenstvo umožnenia 
rozšírenia trhu pre tzv. architektonických inžinierov a nebezpečenstvo vzniku novej direktívy 



služieb namiesto direktívy kvalifikačnej vychádza práve z tejto komisie. ACE a jej členovia 
musia zvýrazňovať architektonickú kvalitu diel. 
Kvalifikačná direktíva – opäť diskutovaná pozícia ACE voči požiadavkám direktívy 4+2 verzus 
5+1 verzus 5+2 vyústila v potvrdenie stanoviska ACE 5+2 ako je to aj v štandardoch UIA. 
Vzdelanie – vytvorenie novej pracovnej skupiny Výkonu praxe +2 a správa pracovnej skupiny 
Kontinuálneho profesijného vzdelávania (CPD), ktorá zahájila spoluprácu s identickou 
pracovnou skupinou UIA a bude vytvorená spoločná pracovná skupina. 
Pracovná skupina Akreditácie a účinnosti spracováva prieskum z cca 20 krajín a predloží 
výsledky po dokončení prieskumu. 
 

- Tematická oblasť 2 – Výkon povolania 
Koordinátor Pawel Kobylanski zároveň je vedúcim pracovnej skupiny Poistenia, predniesol 
správu o zahájení prieskumu, o nesúrodosti systémov poistenia v EU o rôznych druhoch 
a možnostiach a poukázal na príklad Poľska s povinným poistením v minimálnej výške 
50 000€ ktoré kryje zodpovednosť 10 rokov aj v prípade ukončenia licencie.   
Pracovná skupina Verejného obstarávania  prezentovala postup v rokovaniach s európskymi 
štruktúrami – parlamentári a direktorát – a pozíciu ACE v odstránení minimálnych limitov 
obratu pre výber architekta a v presadení architektonických súťaží ako štandardného postupu  
výberu architekta. 
Pracovná skupina Rozsahu architektonických služieb prezentovala cieľ - získať na základe 
dotazníka informácie o rozsahu architektonických služieb v členských krajinách a cenách za 
tieto služby. Pracovná skupina zmonitorovala štúdie v Nemecku a Španielsku. Pokiaľ však 
nejestvujú národné systémy, vytvorenie Európskeho systému je nereálne. 
Pracovná skupina Služieb na vnútornom trhu (SIM) je jednou z najvýznamnejších nakoľko 
jestvuje smernica EU SIM, ktorá ovplyvňuje architektonické služby. EU komisia zatiaľ 
nepredložila správu o zhodnotení jestvujúcej direktívy. Členské krajiny by mali informovať 
ACE výkonný výbor o vývoji v krajinách kvôli koordinácii postoja ACE v rokovaní na úrovni EU. 
 
Tematická oblasť 3 Architektúra a kvalita života 
Lionel Dunet, ako koordinátor tejto tematickej oblasti predstavil správu pracovnej skupiny  
Životného prostredia a udržateľnej architektúry. V nej zvýraznil potrebu širšieho záberu 
vnímania udržateľnosti, ktorá sa v súčasnosti sploštila na technické aspekty a potrebu využitia 
národných skúseností. 
Pracovná skupina Bývania bude v blízkej budúcnosti organizovať seminár  na tému 
sociálneho bývania a pracovná skupina Mestských záležitostí  monitoruje projekty vypísané 
direktorátmi EU týkajúce sa mestských otázok , ako „Inteligentné mestá“ a „Mestá 
budúcnosti“. 
 
Projekty financované EU na ktorých ACE participuje: 
Projekt FP7 – Otvorený dom.  
Na projekte sa zúčastňuje 19 partnerov. Predpokladá vytvorenie web platformy pre skutočnú 
udržateľnosť. Projekt má byť ukončený v roku 2013. 
Projekt IEE - Príbytok 
Projekt má 10 partnerov a cieľom je mapovanie štruktúry projektových tímov angažovaných 
v sociálnom bývaní pre zlepšenie energetických vlastností existujúcich sociálnych bytoch.  
Projekt IEE Výuka znovuobnovy 
V projekte je zapojených 10 partnerov a je orientovaný na rezidenčné bývanie . súkromný aj 
verejný sektor pri napomáhaní presvedčiť vlastníkov o potrebe energetického zlepšovania 
budov. 
 LEEMA projekt 
Najnovší projekt zameraný na výber novej materiálovej bázy a jej podporu. 
 
Správu predkladá 
Ing.arch. Martin Drahovský AA SKA 


